
 

 

PROTOKÓŁ Nr XXV/2012 
z przebiegu XXV sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 29 lutego 2012 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna nr 1 Ratusza Miasta. 

Czas trwania sesji - godz. 9
00

- 12
00

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

W sesji uczestniczyło - 13 radnych. Nieobecni: Mariusz Ceglarski, Mirosław Krawczak. 

 

Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  

Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 

stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że radni otrzymali porządek 

obrad i zapytał, czy będą uwagi lub wnioski. 

Radny K. Karbowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 

wystąpienia z apelem do Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji o przyznanie telewizji Trwam 

miejsca na multipleksie cyfrowym. Dodał, że w tej sprawie wiele samorządów podjęło uchwały,  

w tym z województwa lubelskiego: Kazimierz Dolny, Kock, Lublin, Puławy oraz Sejmik 

Województwa Lubelskiego. 

Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że temu tematowi będzie w najbliższym czasie 

poświęcone posiedzenie Konwentu Rady Miasta.  

Następnie przystąpiono do głosowania porządku obrad. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

„Za” przyjęciem porządku obrad zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady Miasta było  

11 głosów, przy 2 głosach „przeciw”.   

Wniosek radnego K. Karbowskiego nie był głosowany, jako bezprzedmiotowy. 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXV sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wręczenie stypendiów sportowych Burmistrza Miasta Dęblin za 2011 rok. 

4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

za 2011 r. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta 

Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2012; 

b) wyrażenia zgody na realizację wspólnego projektu pod nazwą „Modernizacja i rozbudowa 

systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin” 

oraz wniesienia wkładu na pokrycie udziałów do Miejskiego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej sp. z o.o. w Dęblinie; 

c) zmianie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

szczegółowego zagospodarowania przestrzennego osiedla Lipowa VI w Dęblinie; 

d) nabycia działek przy ul. Słonecznej; 

e) nadania statutów osiedli na terenie miasta Dęblin; 
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f) wyrażenia zgody na umieszczenie herbu miasta Dęblin w publikacji Instytutu Pamięci 

Narodowej w Warszawie poświęconej osobie Mariana Bernaciaka „Orlika”. 

g) wyrażenia zgody na umieszczenie herbu miasta Dęblin na pamiątkowym znaczku 

wykonanym z okazji jubileuszu 60-lecia istnienia Koła Polskiego Związku Wędkarskiego 

Nr 4 Dęblin-Miasto; 

h) przyznania Burmistrzowi Miasta Dęblin dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2011 r. 

8. Wolne wnioski. 

9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

10. Zatwierdzenie protokółu z XXIV sesji Rady Miasta. 

11. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. pkt 3. 
Wręczenie stypendiów sportowych Burmistrza Miasta Dęblin za 2011 rok. 

Burmistrz Miasta Dęblin pogratulował i wręczył przyznane w 2012 r. stypendia: 

• Annie Pacholskiej z Uczniowskiego Klubu Sportowego „Olimp” w Kozienicach, 

• Maciejowi Ługowskiemu z Dęblińskiej Szkoły Taekwon-do, 

• Jarosławowi Mięsiakowi z Aeroklubu „Orlęta”. 

Zgodnie z uchwałą Rady Miasta stypendia sportowe przyznawane są dla zawodników osiągających 

wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie ogólnopolskim i międzynarodowym. 

Wyróżnienia za osiągnięcia w pracy szkoleniowej otrzymali również trenerzy:  

� Janusz Misztal – Uczniowski Klub Sportowy „Olimp” w Kozienicach, 

� Jarosław Bigos – Prezes „Dęblińskiej Szkoły Taekwon-do”,  

� Adam Wetoszka – Aeroklub „Orląt” w Dęblinie.  

 

Ad. pkt 4. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 

• 24 stycznia – odbyła się sesja Rady Miasta Dęblin; 

• 27 stycznia – uczestniczyłem w wystawie uczestników „Warsztatów ceramicznych  

i wikliniarskich” zrealizowanych w ramach projektu „Ceramika i wiklina - deficytowe 

rzemiosło artystyczne. Wspólne działania na rzecz osób zagrożonych wykluczeniem 

społecznym w Gminie Dęblin”, odbywającej się w Miejskim Domu Kultury; 

• 29 stycznia – brałem udział w Spotkaniu Noworocznym w Ułężu zorganizowanym przez Zarząd 

Powiatowy PSL w Rykach i Zarząd Gminny PSL w Ułężu. W spotkaniu uczestniczyło wielu 

gości, m.in. Wiceminister Edukacji – Tadeusz Sławecki, Wiceminister Rozwoju Regionalnego – 

Marceli Niezgoda, jak również przedstawiciele Zarządu Województwa Lubelskiego.  

Na spotkaniu przekazywane były życzenia na ten rok, jak również podziękowania za pomoc  

i wsparcie przy pozyskiwaniu środków unijnych; 

• 14 lutego – uczestniczyłem wspólnie z Zastępcą Burmistrza Grażyną Maziarek w wieczorze 

poetycko – muzycznym i wystawie fotograficznej w Miejskim Domu Kultury; 

• 17 lutego – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem Miasta w uroczystej przysiędze wojskowej 

elewów Centrum Szkolenia Inżynieryjno – Lotniczego. Uroczystość odbyła się przed 

pomnikiem „Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt”; 

• 17 lutego – uczestniczyłem w rocznej naradzie służbowej w Komendzie Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Rykach. Tematem narady było podsumowanie realizacji zadań 
w 2011 r. i przedstawienie najważniejszych zamierzeń na rok bieżący; 

• 21 lutego – brałem udział w posiedzeniu Komisji Samorządu i Porządku Publicznego Rady 

Miasta. Tematem obrad było zaopiniowanie projektu statutu osiedli Miasta Dęblin oraz podział 

środków przyznanych w budżecie Miasta dla zarządów osiedlowych; 
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• 28 lutego – uczestniczyłem w posiedzeniach Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej oraz 

Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu Rady Miasta. Tematem posiedzeń było 

zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję Rady Miasta. 

 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  

od 25 stycznia 2012 r. do 28 lutego 2012 r.  

Przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta,  

a ponadto: 

• 28 stycznia – odbyła się studniówka Zespołu Szkół Zawodowych nr 1, w której uczestniczyła 

Grażyna Maziarek – Zastępca Burmistrza Miasta Dęblin; 

• 29 stycznia – odbyło się Spotkanie Noworoczne organizowane przez Zarząd Powiatowy PSL  

z udziałem władz wojewódzkich oraz posłów. Spotkanie odbyło się w Ułężu – uczestniczyła  

w nim Grażyna Maziarek – Zastępca Burmistrza Miasta Dęblin; 

• 8 lutego – zawarta została umowa z firmą SARSBUD z Sarn na przebudowę budynku 

Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego, poprzez dobudowę ewakuacyjnej klatki 

schodowej. Firma była wybrana w drodze przetargu nieograniczonego – koszt przebudowy 

wyniesie 130 000 zł; 

• 8 lutego – odebrałem wspólnie z Prezesem Zarządu MZGK Spółka z o.o. w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie potwierdzenie o przyznaniu 

dofinansowania dla projektu „Modernizacja i rozbudowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej 

aglomeracji Dęblin”. Projekt będzie realizowany bezpośrednio przez Miejski Zakład 

Gospodarki Komunalnej. Trwa weryfikacja kosztorysu, przygotowywanie dokumentów 

niezbędnych do złożenia zweryfikowanego, poprawionego wniosku. Umowa o dofinansowanie 

ma być podpisana do 23 marca 2012 r.; 

• 9 lutego – został podpisany akt notarialny umowy spółki, której celem będzie uruchomienie 

Lotniska Cywilnego w Dęblinie, zgodnie z podjętą uchwałą Rady Miasta. Miasto objęło 10% 

udziałów o wartości nominalnej 500 zł.; 

• 11 lutego – brałem udział w podsumowaniu plebiscytu na najpopularniejszego sportowca  

i trenera powiatu ryckiego za 2011 r. Tym razem zwyciężyli przedstawiciele dęblińskich 

klubów. Wśród sportowców Ilona Kardas z Klubu „LIBERO” Dęblin i trener Robert Pataj 

również z tego Klubu; 

• 11 lutego – brałem udział w studniówce Liceum Ogólnokształcącego w Dęblinie; 

• 14 lutego – odbyła się wizyta w Porcie Lotniczym Kraków Airport, w której uczestniczyłem 

wraz z Sekretarzem Miasta Dęblin i Wiceprzewodniczącym Rady Miasta Dęblin Waldemarem 

Chochowskim. Podczas spotkania z władzami Portu nastąpiło zapoznanie z zasadami 

funkcjonowania cywilnego portu lotniczego, który jest również własnością wojska;  

• 14 lutego – wieczór artystyczny w Miejskim Domu Kultury, podczas którego nastąpiło 

rozstrzygnięcie konkursu fotograficznego „Dęblińskie zdjęcie roku”. W spotkaniu uczestniczyła 

Grażyna Maziarek – Zastępca Burmistrza Miasta Dęblin; 

• 17 lutego – uczestniczyłem w przysiędze wojskowej w Centrum Szkolenia Inżynieryjno – 

Lotniczego w Dęblinie; 

• 17 lutego – brałem udział w naradzie rocznej w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Rykach. Tematem narady było podsumowanie zadań realizowanych w roku 2011 

oraz przedstawienie najważniejszych planów i zamierzeń na rok 2012. Nastąpiło również 
uroczyste przekazanie do użytkowania samochodu rozpoznawczo – ratowniczego Nissan 

Navara zakupionego między innymi z dofinansowaniem samorządów z powiatu ryckiego; 

• 17 lutego – ogłoszony został przetarg na Rewitalizację centrum miasta w ramach projektu 

unijnego. Termin składania ofert upływa 30 marca br. o godz. 10
00

, wymagany termin realizacji 

całości tego zamówienia to 30 wrzesień 2013 r. Ten przetarg nie obejmuje modernizacji 

budynku przy ul. Okólnej 19 – będzie odrębny przetarg w późniejszym terminie. Również 
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Wyższa Szkoła Oficerska Sił Powietrznych jest w trakcie przetargu na swoją część projektu, 

trwa weryfikacja ofert; 

• 20 lutego – brałem udział w konferencji poświęconej gospodarce odpadami w rejonie 

puławskim. Omówiony został projekt programu gospodarki odpadami w województwie w 

kontekście rejonu puławskiego. Zakład Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Puławach 

będzie wymagał dużych nakładów finansowych, aby spełniał wymogi docelowe. Przez okres  

2-3 lat będą jeszcze funkcjonować istniejące wysypiska śmieci, m.in. w Stężycy. Rejon 

puławski będzie obejmował powiat puławski, powiat rycki, po kilka gmin z powiatu Opolskiego 

i Lubartowskiego. W trakcie opracowywania jest Wojewódzki Plan Gospodarki Odpadami; 

• 20 lutego – ogłoszone zostały dwa przetargi na zbycie nieruchomości stanowiących własność 
Miasta Dęblin. Pierwszy przetarg dotyczy działki nr 965/1 o powierzchni 52 m

2
, położonej przy 

zbiegu ulic Warszawskiej i Śląskiej – cena wywoławcza 8 000 zł. Przetarg odbędzie się  
22 marca br. o godz. 12

45
, wadium należy wpłacić do 19 marca. Drugi przetarg na lokal 

mieszkalny w bloku nr 13 na osiedlu Wiślana o powierzchni 47,5 m
2
 – cena wywoławcza  

110 000 zł. odbędzie się również 22 marca o godz. 12
00

, wpłata wadium do 19 marca. 

Ogłoszenia o przetargach znajdują się na stronie internetowej Miasta Dęblin; 

• 21 lutego – uczestniczyłem w spotkaniu z Dyrektorem Zakładu Energetycznego w Puławach. 

Podpisana została umowa na konserwację oświetlenia ulicznego w mieście na rok 2012,  

z zachowaniem stawek z roku ubiegłego; 

• 23 lutego – odbyła się narada robocza z dyrektorami szkół i placówek oświatowych oraz 

instytucji kultury. Omówione zostały sprawy budżetu oraz zadań na rok 2012. 

• 23 lutego – odbyło się spotkanie z rodzicami dzieci w wieku przedszkolnym z osiedla Stawy. 

Spotkanie dotyczyło rozwiązania opieki przedszkolnej na osiedlu. Informowałem na 

poprzedniej sesji, że rodzice złożyli petycję o zorganizowanie przez Miasto opieki 

przedszkolnej na terenie osiedla przez przejęcie obiektu obecnego przedszkola albo w oparciu  

o obiekty Szkoły Podstawowej nr 6. Stanowisko w tej sprawie zostało już doręczone w formie 

pisemnej w dniu wczorajszym. Miasto nie będzie tworzyło nowego punktu przedszkolnego  

ze względu na małą liczbę dzieci. Rodzice otrzymali gwarancję przyjęcia wszystkich dzieci  

z osiedla Stawy do przedszkoli prowadzonych przez Miasto. Jest również możliwość 
zapewnienia uczęszczania dzieci z tego osiedla do tego jednego przedszkola, co pozwoliłoby 

rodzicom na bardziej zorganizowany transport;  

• 24 lutego – brałem udział w zebraniu sprawozdawczym Towarzystwa Przyjaciół Dęblina; 

• 28 lutego – odbyło się ostatnie posiedzenie Komitetu Honorowego Utworzenia Muzeum Sił 

Powietrznych w Dęblinie, którego byłem członkiem. Przewodniczącym Komitetu był były 

Dowódca Wojsk Lotniczych – gen. Tytus Krawczyc. W ostatnim posiedzeniu udział wziął 
również Dowódca Sił Powietrznych gen. broni pil. Lech Majewski; 

• W dniach 1 i 2 marca br. odbędzie się doraźna kontrola realizacji projektu „Budowa 

osiedlowych stref sportowo – rekreacyjnych” zapowiedziana przez Urząd Marszałkowski; 

• W dniach 25 stycznia i 22 lutego 2012 r. odbyły się w Sądzie Okręgowym w Lublinie rozprawy  

w sprawie protestu wyborczego dotyczącego wyborów burmistrza. Sąd zapowiedział ogłoszenie 

orzeczenia w dniu 6 marca 2012 r. 

 
Ad. pkt 5. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

� Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o spowodowanie: 
− remontów cząstkowych jezdni, zjazdów i chodników w osiedlach: Irena, Starówka, Żdżary; 

− ustawienia znaku „przejście dla pieszych” na ul. Lotników Polskich na wysokości 

Wojskowych Zakładów Lotniczych oraz wymalowania znaku poziomego przez tę ulicę  
w kierunku Wojskowych Zakładów Lotniczych, ponieważ są problemy z przejściem na 

druga stronę ulicy; 
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− monitorowanie drogi krajowej nr 48 ze względu na nagminne przekraczanie prędkości; 

− wykonanie niwelety ciągu pieszego po obu stronach wiaduktu; podniesione fragmenty 

chodnika sprawiają utrudnienia; 

− likwidację dzikiego wysypisko śmieci znajdującego się obok drogi rowerowej przy  

ul. Spacerowej, w sąsiedztwie kanału odwadniającego i byłej przepompowni nieczystości; 

− wnioskował o podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do Krajowej Rady 

Radiofonii i Telewizji o przyznanie telewizji Trwam miejsca na multipleksie cyfrowym, na 

następnej sesji; 

− ponowił wniosek w sprawie obwołania Matki Boskiej Częstochowskiej patronką Miasta 

Dęblina.  

� Radny Witold Kleczkowski: 
− zwrócił się z prośbą o utwardzenie ul. Wiejskiej i Długiej, (tak jak ul. Niecałej) szczególnie 

na odcinkach, które stały się nieprzejezdne. 

 
Ad. pkt 6. 
Sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
za 2011 r. 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - Grażyna 
Szczepaniak przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji (stanowi załącznik) oraz 

poinformowała, że Komisja działa zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi oraz na podstawie rokrocznie uchwalanego programu, w którym określane są cele  

i zadania.  

Wdrażano i systematycznie realizowano działania związane z profilaktyką uzależnień oraz 

rozwiązywaniem problemów alkoholowych, skierowane do mieszkańców naszego miasta. 

Większość realizatorów Programu angażowała się w działania profilaktyczno – informacyjne, 

mające na celu propagowanie zdrowego stylu życia – zgodnie ze środowiskowym 

zapotrzebowaniem. Głównymi realizatorami były placówki oświatowe, świetlice, zarządy 

osiedlowe, Ośrodek Pomocy Społecznej, kuratorzy sądowi, biblioteki, stowarzyszenie Rodzinny 

Klub Abstynenta „Krokus”, przedstawiciele Rady Miasta i Burmistrz. Realizowany był system 

działań pomocowych skierowanych do osób uzależnionych, jak również do ich rodzin. 

Podstawowym celem programu było i jest zapobieganie powstawaniu nowych problemów 

alkoholowych i zmniejszenie tych, które obecnie występują.  
Wszystkie działania komisji i jej realizatorów koncentrowały się na 4 podstawowych zadaniach: 

− zwiększaniu dostępności pomocy terapeutycznej osobom uzależnionym od alkoholu, 

narkotyków i stosujących przemoc, 

− udzielaniu pomocy rodzinom, w których występują problemy, 

− prowadzeniu profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej, 

− wspomaganiu działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych służących rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych, narkomanii i przeciwdziałania przemocy. 

Komisja:  

− pracowała w 9 osobowym składzie, podzielonym na zespoły zadaniowe. Zbierała się raz  

w tygodniu, lub w miarę potrzeb częściej. W sumie w 2011 roku odbyła 54 posiedzenia; 

− opracowała Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok i realizowała ujęte 

tam zadania. Wspomagała i inspirowała działania profilaktyczne w środowisku, głównie wśród 

dzieci i młodzieży; 

− współorganizowała lub organizowała konkursy, dni trzeźwości, ogólnopolskie kampanie, 

propagowała i rozprowadzała materiały profilaktyczne; 

− organizowała spotkania integrujące realizatorów programu w ramach wspierania działalności 

środowisk wzajemnej pomocy. Propagowała informacje dotyczące instytucji prowadzących 
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działalność leczniczą i profilaktyczną w formie wykazu placówek funkcjonujących w pobliżu 

naszego miasta lub w mieście; 

− współpracowała z lokalną prasą, propagując informacje dotyczące uzależnień; 
− doskonaliła swoje umiejętności w różnego rodzaju szkoleniach. 

W 2011 roku w ramach ujętych w Programie zadań komisja wraz z jego realizatorami: 
1. Realizowała działania profilaktyczne w ramach edukacji młodzieży, ich rodziców  

i edukacji mieszkańców: 
− wdrażała programy profilaktyczne oraz wspierała różne formy profilaktyki rówieśniczej  

w szkołach i świetlicach; 

− wdrażała programy edukacyjne dla rodziców, w celu zaangażowania ich w oddziaływania 

profilaktyczne wobec dzieci. Udzielała pomocy i wsparcia rodzicom dzieci zagrożonych 

uzależnieniem; 

− przystąpiła do ogólnopolskich kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł” i „Postaw na rodzinę”, 

w ramach których zaopatrzyła realizatorów w materiały edukacyjne, broszury i ulotki; 

− propagowała pozytywne wzorce zachowań przez wspieranie imprez i akcji 

bezalkoholowych (przedstawienia teatralne o tematyce uzależnień, konkursy szkolne  

i międzyszkolne z zakresu profilaktyki uzależnień); 

− skierowała 10 dzieci na kolonie letnie, gdzie realizowano programy profilaktyczne 

dotyczące uzależnień; 
− rozprowadzała materiały informacyjne, edukacyjne wśród mieszkańców; 

− zorganizowała spotkanie z przedstawicielami zarządów osiedlowych i władzami miasta  

w ramach integrowania działań w środowisku; 

− odbyła spotkanie z przedstawicielami placówek oświatowych, policji, Ośrodka Pomocy 

Społecznej, sądu w celu określenia wspólnych działań profilaktycznych. 

2. W ramach działania Punktu Informacyjno-Konsultacyjnego d/s Przemocy przyjęto  

59 osób, w tym nowych spraw było 36. W większości przypadków po wyjaśnieniu sytuacji 

rodzinnej udzielano wsparcia emocjonalnego. Rozmowa z osobą doznającą przemocy nigdy nie 

miała limitu czasowego. Przedstawiciel komisji i punktu wchodzi w skład Zespołu 

Interdyscyplinarnego powołanego w styczniu 2012 r. Funkcjonowanie tego punktu przy komisji 

bardzo wspomaga jej działalność i daje możliwość natychmiastowego specjalistycznego 

działania. W 38 przypadkach udzielono porad specjalistycznych, na rozmowy zaproszono  

10 osób, do Komisariatu Policji skierowano 6 osób, do Sądu Rejonowego w Rykach  

III Wydział Rodzinny i Nieletnich – 3 osoby, do Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie 

zgłoszono 2 sprawy i skierowano 3 osoby, do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Rykach skierowano 5 rodzin, natomiast do Poradni Uzależnień w Dęblinie skierowano  

7 osób, a do Poradni w Rykach 2 osoby. W celu skorzystania z porad prawnych, bezpłatnych – 

skierowano 6 osób (do punktu przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym  

w Dęblinie). Udzielono pomocy w napisaniu pism do prokuratury – 3 osobom oraz w napisaniu 

pozwu o alimenty 2 osobom. 

3. Podejmowała działania motywujące do leczenia osoby uzależnione oraz pomagała osobom 
współuzależnionym. 
Według stanu na dzień 31.12.2011 r. w ewidencji komisji były zarejestrowane 443 osoby 

uzależnione, w tym 377 mężczyzn i 66 kobiet. Przedział wiekowy osób kształtował się od 24 do 

77 lat. Komisja kontynuowała działalność zespołu zadaniowego w zakresie konsultacji  

i informacji osobom uzależnionym i ich rodzinom – udzielono pomocy 143 osobom, w tym 

część osób została zmotywowana do podjęcia dobrowolnego leczenia. Komisja skierowała  

12 wniosków do Sądu Rejonowego w Rykach o wszczęcie postępowania w sprawie 

zobowiązania do podjęcia leczenia odwykowego oraz skierowała 18 osób na badanie  

do biegłych w przedmiocie uzależnień. 
4. Dokonała diagnozy wśród dzieci, młodzieży i dorosłych. 

Diagnozie poddano problem alkoholowy, zażywania środków psychoaktywnych i przemocy. 
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W ostatnim kwartale 2011 r. MKRPA wspólnie z pedagogami szkolnymi i przedstawicielami 

Zarządów Osiedlowych przeprowadziła badania ankietowe wobec 253 uczniów i 60 dorosłych 

mieszkańców miasta. Wśród uczniów szkół podstawowych badaniami objęto 119 uczniów klasy 

„VI”, 49 uczniów „II” klasy gimnazjum i 85 uczniów szkół ponadgimnazjalnych. Celem  

było oszacowanie występowania zachowań problemowych wśród uczniów. Większość 
ankietowanych jest świadoma negatywnych konsekwencji wynikających z problemu 

spożywania alkoholu i narkotyków. 73 osoby ankietowane wiedzą, że picie alkoholu jest 

niebezpieczne i może prowadzić do uzależnienia. 17 % ankietowanych, co stanowi 30 osób 

twierdzi, że piło alkohol, w tym 14%, czyli w przypadku 22 osób rodzice wyrazili na to zgodę. 
Najczęściej spożywali piwo, wino lub jakiś drink. Jako sprzyjające warunki uczniowie 

wskazują, że najczęściej robią to ze starszymi kolegami, na wagarach, na imprezach rodzinnych,  

na wycieczkach szkolnych oraz na dyskotekach. 25% ankietowanych w szkole podstawowej, 

czyli 44 osoby, stwierdziły, że ich rówieśnicy piją alkohol. Dość duży odsetek uczniów  

(13 gimnazjalistów na 49 ankietowanych i 42 ponadgimnazjalistów z pośród 85) przyznaje się 
do faktu spróbowania środków odurzających. W kwestii przemocy młodzież uważa, że są 
pewne sytuacje, w których można ją stosować. Na przykład, kiedy ktoś się z nich naśmiewa, 

robi im krzywdę lub w obronie własnej. 

5. Komisja przeprowadziła kontrolę punktów sprzedaży alkoholu - w zakresie zgodności  

ich lokalizacji dla potrzeb wydawania zezwoleń i w zakresie przestrzegania przepisów ustawy  

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi - łącznie w liczbie 99. W czasie 

kontroli nie stwierdziła rażącego łamania ustawy.  

  Od 3 stycznia 2011 r. funkcjonuje na naszym terenie Poradnia Uzależnień, która z terenu 

Dęblina przyjęła ok. 60 osób, z tym że każda wizyta była wielokrotna. 

Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Dęblinie starała się konsekwentnie 

wdrażać i systematycznie koordynować działania profilaktyczne, współpracować z mieszkańcami  

i instytucjami - w celu zapewnienia skuteczności w ograniczaniu problemów związanych  

z uzależnieniem od alkoholu, narkotyków, a także w zakresie przeciwdziałania przemocy. 

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności 

Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 rok. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radna Danuta Krajewska – stwierdziła, że sprawozdanie MKRPA zostało przygotowane bardzo 

dokładnie. Wynika z niego, że komisja zajmuje się wieloma sprawami. Radna powiedziała,  

że pracując jako pedagog w Zespole Szkół Ogólnokształcących miała przyjemność współpracować 
z członkami komisji. Kompetencja i życzliwość tych osób bardzo pomaga wszystkim pedagogom. 

Profilaktyka jest ważna w procesie przeciwdziałania alkoholizmowi, choć problem nadal będzie 

istniał. 

Radny K. Karbowski – zapytał, czy według komisji i respondentów problemy alkoholowe  

w mieście mają tendencję wzrostową, spadkową, czy pozostają na niezmienionym poziomie. 

Następnie zapytał, czy skład komisji jest wystarczający, by podołać tym problemom w mieście. 

Radny uważa za bulwersujące informacje wynikające ze statystyki, które mówią, iż młodzi ludzie 

decydują się spożyć alkohol. 

Grażyna Szczepaniak – obawia się, że tendencja nie jest spadkowa, ale nie jest też wzrostowa. 

Według analizy z 2008 r. robionej w ramach kampanii „Zachowaj trzeźwy umysł” przez Zrzeszenie 

Dziennikarzy Polskich, w porównaniu z wynikami ogólnopolskimi nie jest źle. Przewodnicząca 

uważa, że problem będzie istniał niezależnie od wielkości składu komisji oraz pomimo działań 
profilaktycznych zakrojonych na szeroką skalę, dopóki będzie sprzedawany alkohol. Komisja 

zajmuje się problemami alkoholowymi, ponieważ przy okazji spożywania alkoholu pojawia się 
przemoc i inne negatywne poczynania z tym związane, które nie są kojarzone jednoznacznie. 

Radny K. Karbowski – uważa, że każdy wychowawca powinien obowiązkowo raz na kwartał 

przeprowadzić lekcję poświęcona zagadnieniom problemów alkoholowych. 
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Grażyna Szczepaniak – w każdej szkole jest program wychowawczy, w którym uwzględnione  

są elementy profilaktyki. Komisja nie może nakazać szkołom takich działań, możemy jedynie 

zachęcać, prosić, inicjować, współorganizować. Szkoły bardzo nasilają programy profilaktyczne, 

ich wielokrotność w ciągu miesiąca wynika z prowadzenia różnych skorelowanych zajęć. 
Radna D. Krajewska – odniosła się do wypowiedzi radnego Karbowskiego i powiedziała,  

że w każdej szkole pedagodzy, wychowawcy i nauczyciele realizują program profilaktyczny. 

Organizowane są różnego rodzaju konkursy, prelekcje, spektakle teatralne. Na zajęciach 

wychowawczych i zajęciach wychowania do życia w rodzinie cały czas jest poruszany temat 

uzależnień. 
Radny H. Wiejak – powiedział, że wyniki przeprowadzonych przez komisję badań będą 
dostarczone do wszystkich szkół. Komisja starała się konsekwentnie wdrażać i systematycznie 

koordynować działania oraz współpracować z mieszkańcami. Podziękował całej komisji i policji. 

Następnie przystąpiono do głosowania sprawozdania. W głosowaniu brało udział 13 radnych.  

„Za” przyjęciem sprawozdania było 13 głosów (jednogłośnie).  

 

Przewodniczący Rady Miasta przekazał dalsze prowadzenie sesji Wiceprzewodniczącemu Rady 

Waldemarowi Chochowskiemu. 

 

Ad. pkt 7a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta Dęblin oraz Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2012. 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - przedstawiła 

projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformowała, że zgodnie z przepisami ustawy  

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy o przeciwdziałaniu 

narkomanii, prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów 

alkoholowych, integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu, a także przeciwdziałanie 

narkomanii należy do zadań własnych gmin. 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 r. określa lokalną 
strategię w zakresie profilaktyki uzależnień i rozwiązywania problemów alkoholowych, który 

skierowany jest do wszystkich mieszkańców miasta, opracowany w oparciu o dotychczasowe 

doświadczenia i diagnozę problemów alkoholowych występujących na terenie Dęblina. Jest 

kontynuacją realizowanych zadań w latach ubiegłych. Głównym założeniem programu jest 

ograniczenie występowania negatywnych zjawisk będących skutkiem nadużywania alkoholu, 

rozwój działań związanych z profilaktyką, wzrost społecznej świadomości dotyczący tej tematyki 

oraz doskonalenie współpracy z zainteresowanymi organizacjami. 

Program uwzględnia problemy i potrzeby środowiska. Zaczerpnięto je podczas indywidualnych 

rozmów z realizatorami, ze spotkań w grupach, sondaży i analizy środowiska. Celem programu jest 

zmiana postaw i postępowania społeczności lokalnej wobec problemów uzależnień i przemocy, 

zwiększenie zakresu wiedzy wśród dzieci i młodzieży, jak również dorosłych, zapobieganie 

powstawaniu nowych problemów związanych z uzależnieniami. Działania są długoterminowe  

i skorelowane z działaniami z zakresu narkomanii i przemocy w rodzinie.  

Przewodnicząca poinformowała, że na stronie 6 wystąpił błąd redakcyjny, tj. zamiast słowa 

„subiektywnej” powinno być słowo „selektywnej”.   

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały. 

W dyskusji udział wzięli: 
Radny K. Karbowski – zaproponował rozszerzenie i sprecyzowanie hasła „kluby sportowe”  

o różnego rodzaju sekcje i stowarzyszenia sportowe, aby później nie było komplikacji przy  

pozyskiwaniu środków. 
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Zauważył, że nie zostały wyszczególnione organizacje pożytku publicznego, które są również 
realizatorami programu. Według radnego nie trzeba ujmować oddzielnie od organizacji pożytku 

publicznego organizacji harcerskich, które mają charakter organizacji społeczno-wychowawczych. 

Uważa, że w każdej szkole powinna być co najmniej jedna drużyna harcerska. 

Powiedział, że przy realizacji zadań programu mogłaby być współpraca z ośrodkami kultury,  

np. przez konkurs piosenki antyalkoholowej. 

Następnie zaproponował Radzie Miasta rozważenie powołania komisji ds. rodziny. 

Odnośnie rewitalizacji centrum miasta zwrócił się do burmistrza i zapytał, czy nie można oprócz 

rewitalizacji przestrzeni publicznej, zastanowić się również nad spowodowaniem leczenia chorych 

na alkoholizm ludzi, przebywających o każdej porze dnia w centrum miasta.   

Grażyna Szczepaniak – powiedziała, że w programie celowo jest użyte ogólne określenie „kluby 

sportowe”, ponieważ są różne kluby, np. osiedlowe, tworzą się też nowe kluby. Nie możemy  

w trakcie roku zamykać nikomu drogi.  

Komisja nie wie dokładnie, jakie stowarzyszenia funkcjonują i wezmą udział w programie. Nawet, 

jeśli wymienimy wszystkie organizacje z nazwy, to w trakcie roku może to zamknąć drogę innym, 

np. nowopowstałym. W kwestii współpracy z ośrodkami kultury – oczywiście propozycja jest 

dobra, ale w programie umieszczamy tylko zadania, natomiast formy i metody realizacji należą  
do realizatora, dlatego nikomu nie są narzucane.  

Oczywiście chcemy leczyć osoby uzależnione, ale ci ludzie nie są ubezwłasnowolnieni. Nikt nie 

może podjąć za nich decyzji. Są procedury, których musimy się trzymać. Tylko sąd może podjąć 
decyzję o leczeniu, bo osoby uzależnione same nigdy nie chcą się zgodzić, uważając się za zdrowe. 

Radny Waldemar Warenica – podziękował Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za pracę na rzecz społeczeństwa. Zwrócił się z apelem, aby komisja działała  

w niezmienionym ilościowo składzie, ponieważ mniejszej ilości osób będzie dużo ciężej 

wykonywać zadania. Praca jest ciężka pod względem psychicznym i wymaga zaangażowania. 

Dodał, że jest to wiodąca komisja w województwie. 

Radny Ryszard Karpiński – zapytał radnego Karbowskiego, jakie widzi powiązanie rewitalizacji 

centrum miasta Dęblina i terenu „Szkoły Orląt” z Programem Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych.  

Radny K. Karbowski – powiedział, że przestrzeń publiczna jest dla ludzi, dlatego chodziło  

mu o zilustrowanie wyobraźni słuchaczy i pomoc drugiemu człowiekowi. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

„Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła uchwałę  
Nr XXV/122/2012 w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Miasta Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin 

na rok 2012. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. pkt 7b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację wspólnego projektu 
pod nazwą „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia  
w wodę na terenie aglomeracji Dęblin” oraz wniesienia wkładu na pokrycie udziałów  
do Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. w Dęblinie. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że projekt 

dotyczy inwestycji wodno – kanalizacyjnej i zabezpieczenia udziału własnego. Bezpośrednim 

beneficjentem i realizatorem będzie Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej w Dęblinie. Wniosek 

o dofinansowanie inwestycji ze środków zewnętrznych był złożony w listopadzie 2009 r. Wtedy 

była już podjęta uchwała o zabezpieczeniu udziału własnego w formie dokapitalizowaniu spółki  

w poszczególnych latach realizacji projektu. Realizacja miała nastąpić w latach 2010-2013, ale  

z obiektywnych przyczyn nastąpiło przesunięcie. Przed złożeniem ostatecznego, skorygowanego 

wniosku przez MZGK do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, zachodzi konieczność 
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podjęcia uchwały z obecnymi terminami i kwotami. Projekt uchwały dotyczy wyrażenia formalnie 

zgody na realizację tego projektu i zabezpieczenia wniesienia udziału przez Miasto.  

Burmistrz wprowadził redakcyjne autopoprawki poprzez wykreślenie w tytule słów: „udziałów 

do Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. w Dęblinie” i zastępując je słowami: 

„udziału własnego”. Poza tym § 2 otrzymuje brzmienie: „Miasto Dęblin wniesie do Miejskiego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Dęblinie w latach 2012 – 2014 w formie 

dokapitalizowania wkład pieniężny na pokrycie udziału własnego w wysokości łącznie 8 809 306 zł 

(osiem milionów osiemset dziewięć tysięcy trzysta sześć złotych) w celu realizacji wspólnego 

projektu”. 

Kwota 8 809 306 zł wynika z kwot zabezpieczonych w budżecie na 2012 r. (2 672 340 zł), oraz 

kwot wymienionych w wieloletniej prognozie finansowej na kolejne lata. W 2013r. – 2 987 367 zł  

i w 2014 r. – 3 149 599 zł. Na dzień dzisiejszy są to kwoty szacunkowe, kosztorysowe. Natomiast 

ostateczna weryfikacja kwot w poszczególnych latach, zarówno dotycząca udziału własnego oraz 

wartości całej inwestycji wyniknie z przeprowadzonych przetargów. 

Uchwała będzie podstawą do zawarcia porozumienia, co jest elementem koniecznym  

do złożenia ostatecznego wniosku o dofinansowanie. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu Rady Miasta. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radna Beata Amarowicz – poprosiła o wyjaśnienie, jakie będą zadania partnerów w tym projekcie 

i jaki będzie nadzór nad wydawaniem środków przyznanych na dokapitalizowanie spółki. 

Burmistrz – poinformował, że instytucją bezpośrednio odpowiedzialną za realizację tego 

przedsięwzięcia jest MZGK. Natomiast zawarte porozumienie, jeśli chodzi o przekazywane środki 

będzie tylko na zasadzie finansowania inwestycji, tj. opłacania faktur. Jest już powołane Biuro 

Realizacji Projektu, w skład którego wchodzą pracownicy MZGK i osoby z Urzędu Miasta.  

Biuro będzie bezpośrednio nadzorować i koordynować tę inwestycję. Całe przepływy finansowe 

będą na odrębnych rachunkach bankowych. Będzie wydzielony rachunek dla inwestycji zarówno  

w spółce jak i w urzędzie. Przedsięwzięcie będzie realizowane ze wszelkimi rygorami 

przewidzianymi dla inwestycji ze środków unijnych. 

Radna B. Amarowicz – powiedziała, że generalnie rolą Miasta będzie dokapitalizowanie, czyli 

przekazanie pieniędzy, branie udziału w przetargach i na koniec rozliczanie wszystkiego. 

Burmistrz – Miasto nie będzie formalnie inwestorem, więc przetargi i zawieranie umów należy  

do spółki MZGK. 

Prezes Zarządu MZGK Spółka z o.o. - Dariusz Wojdat – poinformował, że Biuro Realizacji 

Projektu, o którym wspomniał Burmistrz będzie jednostką realizującą projekt, powołaną zgodnie  

z zapisami Programu Operacyjnego „Infrastruktura i Środowisko”. Na czele tej jednostki stoi szef 

po określonym szkoleniu (Dariusz Wojdat) oraz kierownik (Marek Basaj – sekretarz Miasta 

Dęblin). Do tego jest podział na sekcje: techniczną, organizacyjno – prawną oraz finansowo – 

księgową. Miasto wnosi kwotę netto, określoną w dzisiejszej uchwale. Do tego dochodzi jeszcze 

VAT wnoszony przez spółkę, który można odzyskać. Miasto nie ponosi kosztów VAT. 

Wymogiem jest posiadanie odrębnych rachunków: inwestycyjnego i zaliczkowego. Na rachunek 

zaliczkowy będą mogły wpływać zaliczki ze środków unijnych. Nadzór nad wszystkim i pełny 

wgląd ma Burmistrz. Kontrole finansowe też będą o zaostrzonym rygorze. Aby uzyskać zwrot 

nakładów, wszystko musi być wykonane dobrze. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie).  

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXV/123/2012 w sprawie wyrażenia zgody na realizację 
wspólnego projektu pod nazwą „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz 

zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin” oraz wniesienia wkładu na pokrycie udziału 

własnego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 7c. 
Rozpatrzenie w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego osiedla Lipowa VI  
w Dęblinie. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił 

projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że projekt ma na celu korektę błędu 

formalnego wynikającego z faktu zastosowania w tytule i treści podjętej uchwały, frazy „plan 

szczegółowy”, ponieważ w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, stanowiącej 

podstawę podjęcia uchwały, pojęcie planu szczegółowego nie funkcjonuje. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu Rady Miasta. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXV/124/2012 w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu  

do sporządzenia zmiany miejscowego planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego 

osiedla Lipowa VI w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. pkt 7d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia działek przy ul. Słonecznej.  

Naczelnik Wydziału GMK – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, 

że zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego osiedla Wiślana II w Dęblinie, działka  

nr 2821 położona przy ul. Słonecznej przeznaczona jest pod ogród osiedlowy wraz z terenem pod 

urządzenia obsługi komunikacji - garaże osiedlowe. Natomiast działka nr 2932/2 jest przeznaczona 

pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną, usługi publiczne i komercyjne oraz drogi. 

Właściciel wymienionych działek wystąpił do Urzędu Miasta w Dęblinie o nieodpłatne przekazanie 

ich na rzecz Miasta Dęblin, z uwagi na swój wiek (88 lat) oraz stan zdrowia. Jest inwalidą 
wojennym. Mając na uwadze realizację założeń planu zagospodarowania przestrzennego osiedla 
Wiślana II, zasadne jest nabycie działek do zasobu gruntów gminnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu Rady Miasta. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 

13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła uchwałę 
Nr XXV/125/2012 w sprawie nabycia działek przy ul. Słonecznej. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 

 

Ad. pkt 7 e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutów osiedli na terenie miasta Dęblin.  

Przewodniczący Rady Miasta, jako projektodawca przedstawił projekt uchwały (stanowi 

załącznik) oraz poinformował, że osiedla nie posiadały statutów, natomiast uchwały do tej pory 

obowiązujące w sprawie wyborów organów samorządowych w osiedlach straciły swoją aktualność 
z uwagi na zmianę przepisów. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym statuty jednostkom 

pomocniczym gminy nadaje Rada Miasta, w drodze uchwały stanowiącej prawo miejscowe,  

po przeprowadzeniu konsultacji z Mieszkańcami Gminy. Konsultacje prowadzone były w Urzędzie 

Miasta Dęblin w okresie od 28 listopada 2011 r. do 19 grudnia 2011 r. W czasie konsultacji  

2 mieszkańców wniosło uwagi, a byli to radni: Roman Anyszkiewicz i Stanisław Kopacz. Część 
uwag przekazanych przez nich została wprowadzona do statutu. Komisja Samorządu i Porządku 

Publicznego również omawiała i opiniowała projekt statutu.   
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Projekt statutu osiedli został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Samorządu i Porządku 

Publicznego. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny K. Karbowski – postulował o wprowadzenie następujących zmian: 

• w § 2, punkt 2, podpunkt 2) brzmienie: „działanie na rzecz umacniania bezpieczeństwa  

i porządku publicznego; profilaktyki i udziału w programach alkoholowych; kultury, kultury 

fizycznej i turystyki; zieleni osiedlowej i zadrzewień; utrzymania, użytkowania osiedlowych 

obiektów sportowych i urządzeń rekreacyjnych; układu przestrzennego i środowiskowego”; 

• dodać do zadań zarządu osiedla w § 10, w punkcie d):  

- współdziałanie z organizacjami pożytku publicznego i stowarzyszeniami w celu wspólnej 

realizacji zadań,  
- współdziałanie z Miejską Komisją Przeciwdziałania Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, 

- współdziałanie z placówkami upowszechniania kultury i oświaty. 

Prowadzący obrady Waldemar Chochowski – przypomniał, że konsultacje były już prowadzone 

i radny miał czas zgłosić szereg proponowanych obecnie zmian.  

Radny K. Karbowski – uważa, że Rada jest władna podejmować uchwałę, a jego propozycje służą 
rozwojowi tej uchwały. Zdaniem radnego jego postulaty ilustrują działania, które mają miejsce  

w działaniach zarządów i pozwolą im się jeszcze wykazać w sprawozdaniach z tej działalności. 

Burmistrz – odniósł się do wniosków radnego Karbowskiego. Jest zdania, że niczego one nie 

usprawniają w statucie. Wręcz odwrotnie, ponieważ zostanie narzucony zakres działania. Na jakiej 

podstawie można zobowiązać zarząd do współdziałania ze szkołą w rozwiązywaniu problemów 

danej szkoły. Jest to za daleko idące nakładanie obowiązków. Są ogólne zapisy o współpracy 

zarządu ze wszystkimi instytucjami i organizacjami społecznymi. Właściwsze jest użycie określenia 

organizacje społeczne, ponieważ użycie nazwy stowarzyszenia i organizacje pozarządowe zawęzi 

krąg organizacji. Nadmierne uszczegółowianie pewnych dokumentów przynosi więcej szkody niż 
pożytku. Zarząd ma prawo do występowania do Burmistrza i Rady Miasta z inicjatywami 

rozwiązywania problemów społeczności osiedlowej. Dajmy zarządom swobodę w określaniu 

działania i inicjatywę, ponieważ oni wiedzą, co jest najbardziej potrzebne, np. czy trzeba 

współpracować z Miejską Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, szkołą lub policją. 
Na pewno zarządy będą działać we wszystkich potrzebnych kierunkach niezależnie czy będzie taki 

zapis. Formalne uprawnienia staja się później formalnymi ograniczeniami. Burmistrz uważa,  

że należy przyjąć tę uchwałę w przedstawionej formie, ponieważ była konsultowana, również 
prawnie. Poza tym było dużo czasu, aby złożyć wnioski, zastanowić się nad nimi i przedyskutować, 
a nie wprowadzać je tuż przed głosowaniem. Zwrócił się do radnego o wycofanie wniosków. 

Przewodniczący Rady H. Wiejak – przypomniał, że praca zarządów osiedlowych jest społeczna. 

Projekt uchwały i statutu był opiniowany przez radcę prawnego. Statut jest czytelny i jak 

najbardziej przystępny. Dodał, że podczas ogłoszonych konsultacji radny K. Karbowski nie zgłaszał 

żadnych uwag do projektu statutu. 

Radny K. Karbowski – uważa, że w statucie osiedla w sposób formalny powinno być określone 

korzystanie np. z boiska szkolnego, lub sposób pozyskiwania środków dostępnych z Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Utrzymanie zieleni i zadrzewień oraz 

ładu przestrzennego i ochrony środowiska jest działaniem w trosce o najbliższe otoczenie i to 

właśnie mieszkańcy wiedzą najlepiej. Sformułowałem te wnioski w trosce, jeśli burmistrz twierdzi, 

że nie będzie ograniczeń w działaniu zarządów w tych sprawach, to ja wycofuję te wnioski. 

Burmistrz – statut osiedla nie reguluje korzystania z boisk, ani sposobu rozliczania środków 

pochodzących z Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W przedstawionym 

programie MKRPA jest mowa o współpracy z zarządami osiedlowymi. Nie nakładajmy  

na mieszkańców formalnych obowiązków, bo oni są najlepiej zorientowani w potrzebach osiedla  

i je realizują. 
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Przewodniczący Zarządu Osiedla Żdżary - Jerzy Sobiech – powiedział, że w statucie jest ogólny 

zapis, że osiedla mogą współpracować z komisariatem policji i z innymi jednostkami, w tym  

ze szkołami. Nie trzeba tego narzucać, ponieważ współpraca istnienie i do tej pory było dobrze. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

„Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie).  Rada Miasta przyjęła uchwałę  
Nr XXV/126/2012 w sprawie nadania statutów osiedli na terenie miasta Dęblin. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 7 f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu miasta 
Dęblin w publikacji Instytutu Pamięci Narodowej w Warszawie poświęconej osobie Mariana 
Bernaciaka „Orlika”. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że w dniu  

5 grudnia 2011 r. Pan Krystian Pielacha zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody na umieszczenie 

herbu miasta wraz ze zdjęciami miasta Dęblin w przygotowywanym wspólnie z Instytutem Pamięci 

Narodowej w Warszawie albumie poświeconym osobie Mariana Bernaciaka, znanego pod 

pseudonimem „Orlik” lub „Dymek”. Nasze miasto jest jedną z miejscowości ściśle związanych  

z życiem i działalnością „Orlika”, a wydana publikacja w przyszłości znacznie przyczyni się  
do promocji Dęblina.  

Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej użycie herbu miejskiego przez instytucję, nie będącą agendą 
miejską może nastąpić tylko za zgodą Rady Miasta. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu Rady Miasta. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny K. Karbowski – ma nadzieję, że interpretacja będzie zgodna z obowiązującymi przepisami. 

Zapytał, czy publikacja będzie opatrzona herbem w kolorze. Jeżeli herb będzie przedstawiony 

graficznie, to poprosił o zachowanie linii, to znaczy tarcza herbowa powinna być interpretowana  

w przypadku graficznego przedstawienia poziomymi pasami, które odpowiadają kolorowi 

błękitnemu. Państwo radni otrzymują różnego rodzaju dokumenty opatrzone kolorowymi herbami, 

a później są one kserowane na czarno - biało i to jest złamanie uchwał i ustaw o heraldyce. Radny 

nie chciałby, aby ktoś stosował formę czarno-białą graficzną i pole tarczy herbowej zostawił białe. 

Burmistrz – powiedział, że uwagi nie są do projektu uchwały, ponieważ w uchwale jest zawarta 

tylko zgoda na użycie herbu. Oczywistą zasadą jest, że powinno się użyć herbu zgodnie z jego 

wizerunkiem i uchwałą. W tego typu wydawnictwie będzie to raczej herb kolorowy w pełnej wersji.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie).  

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXV/127/2012 w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie 

herbu miasta Dęblin w publikacji Instytutu Pamięci Narodowej w Warszawie poświęconej osobie 

Mariana Bernaciaka „Orlika”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. pkt 7 g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu miasta 
Dęblin na pamiątkowym znaczku wykonanym z okazji jubileuszu 60-lecia istnienia Koła 
Polskiego Związku Wędkarskiego Nr 4 Dęblin-Miasto. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że w dniu  

18 stycznia 2012 r. Pan Tadeusz Kamola Prezes Polskiego Związku Wędkarskiego Koło Nr 4  

w Dęblinie zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody na użycie herbu miasta na awersie znaczka 

pamiątkowego, wykonanego z okazji 60-lecia powstania koła PZW Nr 4 w Dęblinie. Obchody 

jubileuszu zaplanowane zostały na czerwiec 2012 r.  
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Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w sprawie herbu i chorągwi miasta, użycie herbu miejskiego 

przez organizacje społeczne może nastąpić tylko za zgodą Rady Miasta. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu Rady Miasta. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny K. Karbowski – poprosił jak w przypadku poprzedniej uchwały o poprawną interpretację  
i zastosowanie herbu zgodnie z uchwałą. Jeśli Koło będzie wykonywało znaczek w kolorowym 

metalu, to powinno poprawić zaproponowany znaczek, na którym jest biała tarcza i orzeł, ponieważ 
jest to błąd heraldyczny. Orzeł jest srebrny, tylko interpretacja srebra może być w kolorze białym. 

W heraldyce występują kolory tarcz: błękitne, czerwone i germańskie zielone, pasy w pionie 

oznaczają kolor czerwony, w poziomie błękitne, natomiast kolor zielony oznaczony jest skośnymi 

pasami. Gromy złote mają interpretację graficzną w postaci faktury nakrapianej.  

Radny W. Warenica – uważa, że projekt znaczka, na którym ma być zamieszczony herb miasta 

jest wykonany niedbale. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

„Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 1 „wstrzymującym się”. Rada Miasta przyjęła 

uchwałę Nr XXV/128/2012 w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu miasta Dęblin na 

pamiątkowym znaczku wykonanym z okazji jubileuszu 60-lecia istnienia Koła Polskiego Związku 

Wędkarskiego Nr 4 Dęblin-Miasto. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. pkt 7 h. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Dęblin 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2011 r. 

Przewodniczący Rady Miasta, jako projektodawca przedstawił projekt uchwały (stanowi 

załącznik) oraz poinformował, że przyznanie dodatkowego wynagrodzenia, tak zwanej „trzynastej 

pensji” dla Burmistrza Miasta wynika z ustaw: o samorządzie gminnym, pracownikach 

samorządowych oraz dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników jednostek sfery 

budżetowej i należy do kompetencji Rady Miasta. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  

i Budżetu Rady Miasta. 

Głos zabrali: 

Radna Beata Amarowicz – zapytała, czy przyznawane dla burmistrza wynagrodzenie zostało 

wyliczone na takich samych zasadach jak w przypadku innych pracowników. 

Przewodniczący Rady Miasta – w odpowiedzi poinformował, że tak. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie).  

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XXV/129/2012 w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta 

Dęblin dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2011 r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Prowadzenie sesji przejął Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak. 

 
Ad. pkt 8. 
Wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji Samorządu i Porządku Publicznego – Roman Anyszkiewicz 
poinformował, że w dniu 21 lutego br. Komisja podzieliła środki finansowe w kwocie 20 tys. zł 

zabezpieczone w budżecie miasta dla zarządów osiedlowych. Jak w roku poprzednim, Komisja 

brała pod uwagę ilość mieszkańców zamieszkujących w danym osiedlu. 
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Poniższa tabela przedstawia podział środków na osiedla w 2012 roku: 

l.p. osiedle kwota 

1.  Lotnisko 3.400 zł 

2.  Wiślana 2.540 zł 

3.  Mierzwiączka 1.930 zł 

4.  15 PP „Wilków” 1.380 zł 

5.  Staszica 1.350 zł 

6.  Michalinów 1.300 zł 

7.  Jagiellońskie 1.080 zł 

8.  Wiślana-Żwica 1.030 zł 

9.  Starówka   930 zł 

10.  Irena   800 zł 

11.  Żdżary   800 zł 

12.  Rycice   700 zł 

13.  Masów   660 zł  

14.  Pułaskiego   550 zł 

15.  Podchorążych   550 zł 

16.  Stawy   500 zł 

17.  Młynki   500 zł 

 
Radny K. Karbowski – powiedział, że w dniu dzisiejszym kończy się termin oddawania głosów  

w konkursie na Europejskie Drzewo Roku, w którym brał udział dębliński dąb „Grot”. Do tej pory 

zajmowaliśmy 5 miejsce. Kampanię internetową ocenią internauci. Radny zwrócił się do burmistrza  

o wysłanie drogą e-mailową podziękowań wszystkim, których prosiliśmy o głosowanie.  

W konkursie brały również udział drzewa z Bułgarii, Czech, Francji, Rumunii, Słowacji i Węgier. 

Jedno z drzew uzyskało w ciągu jednego dnia półtora tysiąca głosów, ponieważ obywatele kraju 

potrafili się zmobilizować. Podziękował wszystkim, którzy pomagali w tym przedsięwzięciu jemu  

i pani Karaś z Gimnazjum nr 2 w Dęblinie. Konkurs na Europejskie Drzewo Roku jest niedrogą 
formą promocji naszego miasta w świecie. Niestety pewne sytuacje pokazują, iż Dębliniacy mają 
małą wiedzę na temat historii Dęblina, dlatego Towarzystwo Przyjaciół Dęblina i inne organizacje 

oraz szkoły powinny włączyć się w jej szerzenie. Radny dodał, że dąb „Grot” wylansował, jako 

obiekt przyrodniczy i kulturowy, ppłk. Stanisław Krok. 
Radna Magdalena Piechota – uważa, że warto przyłączać się do takich akcji, ponieważ promuje 

to nasze miasto. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych - Krzysztof Potocki: 
− powiedział, że złożył w październiku ubiegłego roku wniosek o wycięcie jednej sosny, która 

według niego stwarzała zagrożenie. Okazało się w tej chwili, że zostało wyciętych sporo drzew, 

ale chciał podkreślić, że nie była to jego inicjatywa, decyzję podejmował ktoś inny;  

− zapytał czy będą udzielane odpowiedzi na wnioski składane do projektu budżetu Miasta; 

− zapytał, czy są prowadzone działania w sprawie przejęcia od PKP terenu ulicy Balonna, aby 

droga ta mogła być wreszcie zmodernizowana; 
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− zapytał, czy mieszkańcy mogą się zapoznać z dokumentacją dotyczącą planowania  

i modernizacji dróg. Niektóre uwagi mogą okazać się dość cenne na etapie planowania. 

 

Ad. pkt 9.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk – udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

− remonty cząstkowe ulic w osiedlach: Irena, Starówka, Żdżary – będą remonty cząstkowe  

na ogólnych zasadach, na terenie całego miasta, jak każdego roku na wiosnę. Duże wyrwy 

były likwidowane na bieżąco nawet w zimie. Remontów cząstkowych nie przewiduje się  
na ulicach przewidzianych do modernizacji podczas rewitalizacji centrum miasta, np. ulicy 

Bankowej; 

− przejście dla pieszych na ul. Lotników Polskich na wysokości Wojskowych Zakładów 

Lotniczych – jest to teren wojskowy, który jest objęty rewitalizacją, w czasie której będzie 

położona nowa nawierzchnia i zostaną wymalowane znaki; 

− monitorowanie drogi krajowej nr 48 ze względu na przekraczanie prędkości – kolejny raz 

informuję, że policja się tym zajmuje, natomiast kierowcy powinni kierować się zdrowym 

rozsądkiem; 

− wykonanie niwelety ciągu pieszego na wiadukcie – chodniki nie są w najgorszym stanie, 

gdzie indziej są większe problemy. Trwają starania o kapitalny remont wiaduktu; 

− dzikie wysypisko śmieci przy ul. Spacerowej – sprawdzimy ten teren, na dzień dzisiejszy 

nie mamy pracowników interwencyjnych, prawdopodobnie pozyskamy kilku od 1 kwietnia  

i wtedy prace związane z uporządkowaniem terenów ruszą.  
� dla radnego W. Kleczkowskiego: 

− nieprzejezdność ul. Długiej – problem dotyczy wszystkich nieutwardzonych dróg. Musimy 

poczekać aż ziemia podeschnie, po wyrównaniu równiarką wsypiemy trochę gruzu, który 

pozostanie z demontażu starych krawężników i płytek podczas rewitalizacji (warunki 

przetargu wymagają, aby ten materiał był pokruszony i wywieziony na odpowiednią 
odległość). 

� dla Przewodniczącego Zarządu Osiedla Podchorążych: 

− czy będą odpowiedzi na wnioski do budżetu – podczas debaty budżetowej była mowa  

o tym, które wnioski są uwzględnione. Nie praktykuje się odpowiadania na wnioski 

budżetowe z powodu ich ilości. Nie możemy zrealizować wszystkich wniosków, ponieważ 
w tym roku opiewały łącznie na kwotę 55 mln. zł. Informacje o uwzględnionych wnioskach 

są na bieżąco przekazywane; 

− działania w sprawie przejęcia od PKP terenu ulicy Balonna – są prowadzone działania nie 

tylko w odniesieniu do terenu ul. Ballona, lecz do wszystkich terenów kolejowych, które  

są kolei zbędne. W tym momencie mamy informacje, że kolej prowadzi działania, aby 

wydzielić, m.in. tereny dróg kolejowych, przy czym muszą być spełnione warunki 

dotyczące odległości od torów. Dotyczy to też ul. Balonnej, która przebiega wzdłuż torów. 

Nie mamy informacji, czy będzie tam możliwość wydzielenia dodatkowego terenu, pas przy 

torach jest niezbędny na użytek kolei.  Jeśli teren należy do PKP, nie znaczy to, że nie 

można realizować inwestycji, wszystko zależy od środków finansowych; 

− możliwość zapoznania z dokumentacją – zawsze można się zapoznać z dokumentacją, 
zawsze na etapie jej tworzenia mamy wstępny projekt, również na sesji Rady Miasta jest 

ogłoszenie, że jest zlecony projekt. Natomiast nie ma w tej chwili projektu ul. Balonnej. 

Jeżeli powiat planuje w 2015 r. modernizację tej ulicy, to na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze 

dokumentacji technicznej, ponieważ za 3 lata się zdezaktualizuje. Mieszkańcy rzadko 

korzystają z możliwości sprawdzenia dokumentacji, a problem zaczyna się w momencie 

budowy. 
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Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokołu XXIV sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołu z XXIV sesji Rady Miasta przystąpiono  

do jego zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 12 radnych, przy  

1 „wstrzymującym się”. Rada Miasta przyjęła protokół z XXIV sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak zamknął  
XXV sesję.  

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

 

Agnieszka Ostrach 


